
P r o t o k ó ł   Nr XII/03 
z sesji Rady Gminy D�bnica Kaszubska w dniu 26 wrze�nia 2003 r. 

 
W sesji udział wzi�li: 
a/  czternastu radnych Rady Gminy   -  nieobecni: J. Bejnarowicz 
b/  Wicewójt Gminy                           -  Tadeusz Bejnarowicz 
     Sekretarz Gminy                            -  Iwona Wójcik 
     Skarbnik Gminy                            -  Marek Malinowski 
     Radca Prawny                               -  Beata Sadowska 
     Dyrektor Gimnazjum                    -  Sławomir Miluski 
     Dyrektor SP D�bnica Kasz.          -  El�bieta Fryckowska  
     Kierownik OPS                             -  Krystyna Szustak 
     p.o. Dyrektor ZGK                        -  Mirosława Podziawo 
Porz�dek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocno�ci obrad, 
b/  przyj�cie porz�dku obrad, 
c/  przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalno�ci mi�dzy sesjami. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie z działalno�ci Komisji mi�dzy sesjami: 

a/  Rewizyjnej, 
b/  Kultury, O�wiaty, Sportu i Turystyki, 
c/  Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego. 

6. Podj�cie uchwał w sprawach: 
a/  zmiany Wieloletniego Programu Inwestycyjnego dla Gminy D�bnica Kaszubska, 
b/  zmian w bud�ecie gminy na 2003 r. 

7. Sprawozdanie z działalno�ci O�rodka Pomocy Społecznej za I półrocze 2003 r. 
8. Wolne wnioski, zapytania, informacje. 
9. Zamkni�cie obrad. 

Przebieg sesji: 
Ad.1.a/ 
           Przewodnicz�ca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała radnych i go�ci 
przybyłych na sesj�. Nast�pnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzaj�c 
prawomocno�� obrad. Otwarcia dokonała o godz. 1000 w sali konferencyjnej Urz�du Gminy. 
b/ 
          Przewodnicz�ca Rady przedstawiła porz�dek obrad. Do porz�dku obrad uwag nie 
zgłoszono. W wyniku głosowania porz�dek obrad został przyj�ty jednogło�nie ( 13 za). 
c/ 
          Do protokołu z poprzedniej sesji uwag nie zgłoszono. W wyniku głosowania protokół z 
poprzedniej sesji został przyj�ty przy 11 głosach za, 2 wstrzymuj�cych si�. 
Ad.2. 
          Wicewójt udzielił nast�puj�cych odpowiedzi na zgłoszone interpelacje.  
Odno�nie p. Botwinionka o przywrócenie  i przedłu�enie kursu autobusu ze Słupska do 
Male�ca było skierowane pismo do Dyrekcji PKS, która uzasadniła, �e kurs ten został 
wycofany, bo z uwagi na brak frekwencji jest nierentowny na tej trasie. Radny otrzymał 
odpowied� na pi�mie. 
 
 



- 2 - 
   
Odno�nie p. R�czki w zwi�zku ze �ciekami w m. Motarzyno otrzymała równie� odpowied� na 
pi�mie i w dniu wczorajszym została załatwiona ko�cowa interwencja, która dotyczyła  
wyczyszczenia pola osadowego w Motarzynie. Wykonawca uprz�tn�ł to.  Dzisiaj Wicewójt 
sprawdził to i temat jest załatwiony i to nale�y do zada� Agencji. 
Radna Urszula R�czka poinformowała, �e odpowied� nie satysfakcjonuje j�, bo wnioski ludzi 
powtarzaj� si� w dalszym ci�gu poniewa� Agencja czy�ci tylko zbiornik Inchoffa i to co jest 
w pobli�u, a pozostałe ka�e ludziom czy�ci� na własny koszt pomimo, �e pobiera od nich 
opłaty. Radna uwa�a, �e cało�� kanalizacji nale�y do Agencji, nie mówi�c o podwórkach 
tylko o ogródkach i o sieci przy drogach, gdzie si� tworz� rozlewiska i w zwi�zku z tym prosi, 
by Agencji zwróci� uwag�, by przyjmowała wnioski ludzi, którzy płac� za �cieki.          
Wicewójt udzielił Radnej odpowiedzi, �e rozmawiał z szefem Agencji, który obiecał, �e 
dzisiaj dokona lustracji i �e tego typu historie nie b�d� si� powtarzały i �e czy�ci si� osadnik i 
pozostawia te nieczysto�ci przez dwa tygodnie, nie usuni�te. O tym Wicewójt nie wiedział, bo 
nie było sygnału, ale je�eli te nieczysto�ci zostaj� z boku nie wywiezione, to nale�y da� 
sygnał. Po rozmowie z Panem Kusiem jest zapewnienie, �e Pan Ku� b�dzie to realizował na 
bie��co, bo fundusze na ten cel posiada. 
Wracaj�c w ogóle do gospodarki wodno-�ciekowej Wójt po rozmowach wyst�pił do Agencji 
o przekazanie kanalizacji wodno-�ciekowej rejonu Motarzyno, Budowo, Niepogl�dzie wraz 
ze �rodkami finansowymi. Wyst�piono o przekazanie 3,2 mln zł., ale na dzie� dzisiejszy 
wszystkie decyzje tego typu zostały wstrzymane przez Centraln� Agencj� w Warszawie z 
uwagi na regulacje mienia zaburza�skiego  i �rodków Agencje terenowe i wojewódzkie nie 
otrzymuj�. Maj� tylko przyzwolenie na konserwacje bie��ce ze �rodków pobieranych opłat i z 
tych �rodków udało si� np. odwodni� boisko w Motarzynie. 
Ad.3. 
         Wicewójt przedstawił sprawozdanie z działalno�ci mi�dzy sesjami. 
Poinformował, �e 7 wrze�nia oddano do u�ytku Gimnazjum i w tym dniu odbyły si� do�ynki 
powiatowe w D�bnicy Kaszubskiej.  Gmina brała udział w Słupsku w „Forum Gospodarczym 
2003” 11-13 wrze�nia, gdzie na naszym stoisku prezentowano walory gminy i m.in. działki 
D�bnica Kaszubska „Północ”. Na targach były pytania dotycz�ce działek. 
W okresie miedzysesyjnym sprzedano 3 działki i s� 2 nast�pne wnioski. 
Został ogłoszony przetarg na sprzeda� budynku szkolnego w Dobieszewie, który został 
wyceniony na kwot� 164 ty�. zł. ale do przetargu nikt nie przyst�pił. Było zainteresowanie 
Firmy „Fundacja”, lecz   do przetargu nie przyst�piła, bo za wysoka cena. 
Była równie� zorganizowana ł�cznie ze szkołami akcja „sprz�tanie �wiata”, w której udział 
wzi�ło ok. 1000 osób. 
Została sporz�dzona zbiorówka strat suszowych . Zainteresowanie wnioskami o kredyty 
preferencyjne zgłosiło 69 gospodarstw na kwot� ok. 1,5 mln. zł. Wnioski zostały zło�one do 
Wojewody i dalsza procedura b�dzie nast�powała w Bankach. 
W dniach 11-14 delegacja naszej Gminy odwiedziła Gmin� Szchwarcenbrek w Niemczech. 
Oddano 5 wniosków do SAPARDU dotycz�cych miejscowo�ci Grabin, Krzynia, ul. Polna na 
obiekty wodno-kanalizacyjne na kwot� ok. 1 mln. zł. Na to zadanie Gmina mo�e uzyska� 
75% �rodków, a reszt� musi przeznaczy� ze �rodków własnych. 
Przygotowano dokumentacj� geodezyjn� na wykonanie projektów dla inwestycji dróg 
D�bnica Kaszubska, Skarszów Górny i budowy mostu na rzece Skotawie w miejscowo�ci 
Skarszów Dolny. Most został zakupiony i trzeba przygotowa� cał� dokumentacj� i przyj�� do 
realizacji w nast�pnym roku.                
Wykonano projekt o�wietlenia przy jeziorze Podwilczyn, gdzie koszty materiałowe 
zabezpieczyła Gmina, a wykonanie le�y w gestii mieszka�ców zgodnie z ich deklaracj�. 
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Wykop przez drog� jest ju� wykonany i niebawem zostanie to zadanie zako�czone. 
W poniedziałek tj. 24 wrze�nia w Uniwersytecie Gda�skim w ramach programu aktywizacji 
obszarów wiejskich była multimedialna oraz stoiskowa prezentacja Gminy D�bnica 
Kaszubska dotycz�ca gospodarki wodno-�ciekowej. Z informacji Wójta Gmina D�bnica 
Kaszubska wypadła bardzo dobrze i w obecno�ci Marszałka i Wiceministra Administracji 
Gmina nasza otrzymała certyfikat, jako �e z przekazanej relacji program Gminy był 
najlepszy.   
Radny Sebastian Ma�li�ski nawi�zuj�c do wspomnianej przez Wicewójta  dokumentacji na 
drog� do Skarszewa Górnego zwrócił si� z pytaniem jakiego odcinka dotyczy. 
Wicewójt poinformował, �e dotyczy to drogi obok szkoły do Skarszewa Górnego na odcinku 
ok. 1,5 km na któr� by� mo�e Wójt otrzyma dotacj� i dokumentacja na ni� jest ju� wykonana. 
Poza tym jakie drogi zostan� przyj�te do realizacji w nast�pnym roku i w jakiej kolejno�ci 
zdecyduje Rada. Niezale�nie od tego podkład dokumentacyjny nale�y mie�. Na terenie gminy 
wszystko trzeba zinwentaryzowa� i projektowa� rzeczy które s� do zrobienia, a jest ich 
bardzo du�o i na to nie ma pieni�dzy i w zwi�zku z tym Wójt czyni starania, aby korzysta� z 
najta�szych mo�liwo�ci pozyskiwania �rodków. 
Obecnie chce poprawi� drog� w Dobrzcu, w Male�cu, doko�czy� drog� do Le�ni i do 
Skarszewa Górnego oraz odcinek Zaj�czej i Wodnej i to co na bie��co mo�na załatwi� i 
najta�szym sposobem, czyli nasz� kruszark�, szlak� i pracownikami ZGK. 
Ponadto od wtorku Wójt chce przyst�pi� do realizacji budowy parkingu obok O�rodka 
Zdrowia. Jest te� remontowany dach na budynku O�rodka, bo przecieka i trzeba te� uzupełni� 
pokrycie dachowe �wietlicy w Podolu Małym.  
Radny Krzysztof Olech nawi�zuj�c do zgłoszonej na poprzedniej sesji interpelacji odno�nie 
naprawy mostu w Skarszewie Dolnym, na któr� Wójt Grabowski udzielił odpowiedzi zwraca 
si� z pytaniem, czy otrzyma odpowied� na pi�mie. 
Wicewójt udzielił odpowiedzi, �e p. Olech otrzyma dodatkowo odpowied� na pi�mie. 
Radna Urszula Frankowska stwierdzaj�c, �e na ul. Le�nej le�� kr�gle zwróciła si� z pytaniem 
kiedy zostan� rozpocz�te prace i kiedy b�dzie zrobiony przepust na odwodnienie gruntu. 
Wicewójt udzielił odpowiedzi, �e jest bardzo du�o prac do wykonania i były wykonywane 
prace najpilniejsze, a m.in. remont szkoły i nie było czym i kim wykona� tej pracy, natomiast 
do nast�pnej sesji tego tematu nie b�dzie. 
Odno�nie zało�enia dwóch lamp na ul. Zielonej poinformował, �e temat o�wietlenia b�dzie 
analizowany wspólnie z Komisj� Gospodarcz� na nast�pny rok. 
Radna Urszula R�czka stwierdziła, �e nie otrzymała jeszcze odpowiedzi na pozostałe 
interpelacje, jak naprawa drogi do Dobrzca i zapytuje, czy ona została zrobiona. Składała te� 
wniosek o wycink� drzew przy drodze naprzeciwko posesji P. Bartelik w Motarzynie, bo 
powoduj� uszkodzenia dachowe. 
Wicewójt udzielił odpowiedzi, �e t� drog� uzupełniono kruszcem i szlak� i aby przedłu�y� jej 
trwało�� zostanie ona jeszcze w jednym miejscu odwodniona. 
Odno�nie wycinki drzew ma informacj�, bo radna zgłaszała przed sesj� i w okresie jesienno- 
zimowym, po okresie wegetacji wyst�pi do wła�ciciela gruntu o wycink�. 
Radna Irena Tkaczyszyn zwróciła si� z wnioskiem, aby autobus relacji Słupsk  godz. 1340 – 
D�bnica Kaszubska – Maleniec zabierał ze Słupska młodzie� i dorosłych do Male�ca 
poniewa�  ze Słupska jedzie pusty. Z D�bnicy Kawszubskiej odwozi uczniów Gimnazjum na 
tras� do Male�ca i jest zapełniony. Rodzice młodzie�y posiadaj�cej bilety miesi�czne s� 
skłonni dokona� dopłaty ró�nicy do przejazdów.                  
Radny Zdzisław Botwinionek zwrócił si� równie�, aby autobus w/w relacji został 
przywrócony do poprzedniego rozkładu jazdy, był autobusem kursowym, stałym, kursował w 
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dni robocze i wracał z Male�ca do Słupska jak poprzednio przez Starnice i Borz�cino oraz 
zabierał pasa�erów, bo wraca inn� tras� pusty i pasa�erów nie zabiera. 
Nast�pnie radni: Irena Tkaczyszyn, Zdzisław Botwinionek, Dariusz Ostrowski zwrócili si� o  
dalsze działania w celu umo�liwienia bezrobotnym składanie podpisów o gotowo�ci podj�cia 
pracy w rejonie Podola Małego i Budowa jako, �e w innych gminach jest to realizowane ( np. 
w Kołczygłowach).  
Wicewójt udzielił odpowiedzi, �e była inicjatywa Wójta i wyst�pił do Urz�du Pracy, ale 
Kierownik skonsultował t� spraw� z nadrz�dn� jednostk� centraln� w Warszawie i na to nie 
otrzymał zgody i tak� odpowied� przekazał do Gminy. 
Wobec powy�szego radni zaproponowali zaprosi� na sesj� Kierownika Urz�du Pracy. 
Radny Zdzisław Botwinionek nawi�zuj�c do wypowiedzi Wicewójta zwrócił si� z pytaniem, 
kto uczestniczył w programie reprezentowanym w Gda�sku. 
Wicewójt udzielił odpowiedzi, �e w tym programie aktywizacji obszarów wiejskich 
uczestniczyli: Wójt Gminy, p. Marta Łom�a, p. Danuta Matyszewska i o. Ryszard z 
Niepogl�dzia. W finale reprezentacji zaproszonych gmin uczestniczył Wójt, p. Matyszewska, 
p. Łom�a i o. Ryszard jako przedstawiciel Stowarzyszenia „Speranda”. Dodatkowo roboczym 
stoiskiem reprezentacyjnym zajmowała si� p. Kotl�ga i p. Mackiewicz. Te osoby wykazały 
si� inicjatyw�, która uzyskała bardzo du�e słowa uznania w�ród uczestników i oceniaj�cych.  
Radny Zdzisław Botwinionek stwierdził, �e nurtuje go fakt, �e Wójt na poprzedniej sesji 
przedstawiaj�c p. Mackiewicz jak gdyby wszystk� chwał� przekazał na jej r�ce, a p. Marta 
Łom�a, któr� radny proponował zwolni� skoro nic nie robi, okazuje si�, �e wywi�zuje si� ze 
swoich kompetencji i posiada wiedz�. 
Wicewójt zaprzeczył wypowiedzi radnego, bo Wicewójt wymienił osoby bior�ce udział w 
prezentacji i nie komentował, kto wło�ył wi�cej, czy mniej wysiłku. Natomiast w poprzednim 
czasie powiedział, �e ten zespół 4-osobowy:Wicewójt, p. Łom�a, p. Matyszewska i o. 
Ryszard brał udział w tym programie od lutego i ten zespół podlega ocenie Wójta Gminy, bo 
to Wójt dokonuje oceny i wszystkie zadania, które wykonuj� pracownicy Urz�du Gminy, to 
pracuj� na Urz�d Wójta i w tym temacie nie ma dyskusji i w zwi�zku z tym Wicewójt prosi o 
wła�ciwe zrozumienie. Je�li chodzi o pisanie programów, to merytorycznie nadzoruje ten 
zespół p. Marta Łom�a poniewa� w tym zespole najdłu�ej pracuje i szkoli si� w temacie i 
wykazuje w nim dodatkowe zainteresowanie i nale�y to chwali�, co  nie jest tylko jej 
prywatn� zasług�, bo Wójt kieruje te� na szkolenia i spotkania i jej ocena nale�y do Wójta. 
Merytorycznie prowadzenie programów nadzoruje p. Łom�a jako liderka tej grupy, dzieli si� 
swoj� wiedz� i do�wiadczeniem, które nabyła w trakcie pracy Urz�du i dla niej s� słowa 
uznania i doceniane zasługi. P. Łom�a chce si� dzieli� swoimi osi�gni�ciami i wdra�a� nowe 
osoby i nie nale�y tego �le zrozumie� i s�dzi�, �e promuje si� p. Mackiewicz z 
jakiegokolwiek wzgl�du i nale�y te� potwierdzi�, to co mówił, �e p. Mackiewicz szybko 
poj�ła temat i jest zaanga�owana w pracy Urz�du. 
Radny Zdzisław Botwinionek wracaj�c do oceny na poprzedniej sesji stwierdził, �e była 
propozycja skoro wszystkie zasługi Wicewójt przydzielił p. Mackiewicz, a innym osobom 
nie. 
Przewodnicz�ca Rady nawi�zuj�c do poprzedniej sesji rozmawiała z Wicewójtem i intencj� 
Wicewójta było, aby mo�e w jaki� sposób przedstawi� walory p. Mackiewicz i uzasadni� jej 
zatrudnienie i by� mo�e padły takie nie wywa�one słowa, ale to nie było zamiarem Wicewójta 
i niezale�nie od tego, czy p. Botwinionek by ten temat chciał podj��, to p. Wicewójt chciał 
sam na ten temat mówi�. 
Wicewójt potwierdził, �e miał tak� wol�, ale nie wie czy mo�e czu� si� upowa�niony do 
oceny p. Łom�y, tym bardziej, �e nie było to tematem sesji i osobisty stosunek do jednej i do 
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 drugiej Pani jest �aden i nie wie w czym jest problem. Pracownik pracuje na rzecz 
pracodawcy i w tym programie uczestniczy p. Mackiewicz i p. Łom�a. 
Wicewójt uwa�a, �e nic złego si� nie stało, �e nie omawiano zasług p. Łom�y, bo gdyby to 
było punktem porz�dku obrad, to na pewno by o tym mówił, ale o jej stanowisku 
merytorycznym nie było mowy i dlatego nie czuł si� upowa�niony do potrzeby mówienia o 
tym. Natomiast była dyskusja o zasadno�ci zatrudnienia p. Mackiewicz i w zwi�zku z tym na 
tym si� skupił. 
Ad.4. 
         Radna Jadwiga Kara� stwierdziła, �e wiosn� rozpocz�to prace porz�dkowe obok posesji 
p. Olecha, gdzie zburzono stodoł� i w zwi�zku z tym zwraca si� z pytaniem, czy na tym 
zako�czono prace i jakie s� plany, bo robi si� na tym placu bałagan. 
Wicewójt udzielił odpowiedzi, �e planowano na tym placu zrobi� rondo i trwałe utwardzenie, 
ale na to nie ma pieni�dzy, a poza tym wykonuje si� pilniejsze prace jak np. remonty pokry� 
dachowych.      
Radna Jadwiga Kara� proponuje zagospodarowa� ten plac poprzez rozplantowanie i zasianie 
trawy i kwiatów, a je�eli s� inne plany, to czeka na odpowied�.  
Wicewójt dodał, �e czyni si� starania, aby znale�� �rodki na zagospodarowanie tego placu, bo 
Gmina chciała te� wybudowa� szatni�, ale otrzymała 21 ty�. i to za mało i te pieni�dze 
przeznaczy na parking. Dodał te�, �e du�o prac wykonuje si�  bez pieni�dzy jak np. w dniu 
wczorajszym odwodnienie w Gał�zowie i tu równie� co� si� zrobi. 
Radna Urszula R�czka zwróciła si� w zwi�zku z pro�b� mieszka�ców budynków przyległych 
do drogi z Gał��ni Wielkiej do krzy�ówki Kotowo przy Zakładzie Rolnym w Motarzynie o 
spowodowanie postawienia znaku drogowego z zakazem wjazdu  pojazdów o no�no�ci 
powy�ej  10 ton poniewa� 3-4 razy dziennie przeje�d�aj� „Tatry” z drzewem o no�no�ci do 
40 ton, które powoduj� trz�sienie murów budynków i zagra�aj� ich dewastacji. 
Radna zwróciła si� równie� w imieniu mieszka�ców Motarzyna i Kotowa o ograniczenie 
pr�dko�ci na drodze wojewódzkiej wjazdowej do Motarzyna poniewa� pojazdy pozostawiaj� 
na zakr�tach spadaj�ce materiały jak �wir, suporeks, cegły. 
Sekretarz Gminy poinformowała radn�, �e w poprzedniej kadencji Gmina wyst�powała o 
ograniczenie pr�dko�ci, ale odpowied� otrzymała negatywn�. 
Poza tym radna zwróciła si� o sprawdzenie zbiorników Agencji po byłej gorzelni w 
Motarzynie i wykorzystanie ich na zbiorniki p.po�. oraz zwróciła si� o o�wietlenie i 
postawienie lampy przy sali gimnastycznej i usuni�cie gro��cych drzew kasztanów przy tym 
budynku. 
Wicewójt udzielił odpowiedzi, �e o�wietlenie przy sali zostanie wykonane, zbiorniki dla 
p.po�. zostan� zbadane, w sprawie ograniczenia pr�dko�ci te� si� wyst�pi i przejezdno�� drogi  
k/pałacu równie� si� wyja�ni. 
Radny Marian Adamowicz zwrócił uwag�, �e spadaj�cy towar z samochodów to wina 
kierowców, a nie ograniczenia pr�dko�ci. 
Radny Piotr Paczesny proponuje zaanga�owa� organy, które za to odpowiadaj�. 
Radna Irena Tkaczyszyn zwróciła si� w imieniu mieszka�ców Male�ca o przej�cie z Agencji 
rozwalaj�cej si� obory, bo chcieliby sobie zrobi� w tym budynku �wietlic�. Na podstawie 
otrzymanej informacji Wójt wyst�pił 28 kwietnia do Agencji o przej�cie, ale dalej nic w tej 
sprawie nie wiadomo. 
Wicewójt udzielił odpowiedzi, �e w Male�cu jest planowany remont drogi i przej�cie 
infrastruktury, ale decyzji z Agencji nie ma i jest do przej�cia 32 mieszkania  i Gmina nie 
mo�e nic zrobi�, bo Agencja nie podejmuje �adnego z tych tematów poniewa� wszystkie 
zasoby mienia do przekazania z Agencji s� wstrzymane. 
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P. Tkaczyszyn odpowiedzi na pi�mie nie ��da. 
Radna Urszula Frankowska zwróciła si� o wykonanie poboczy na ul. Zaj�czej, Krótkiej i 
Wodnej, bo s� wyrwy i o �wir na wyrównanie tych ulic. 
Wicewójt udzielił odpowiedzi, �e b�dzie to uj�te w bie��cych pracach i nie jako wniosek, 
tylko zadania do realizacji i bez odpowiedzi na pi�mie. 
Radna Ewa Kukli�ska zwróciła si� o wyznaczenie terminu spotkania w Motarzynie pomi�dzy 
Wójtem, radnymi, stra�akami i Dyrektorem Szkoły w celu rozwi�zania ró�nych spraw. 
Radny Zygmunt Wandachowicz zwrócił uwag�, �e w Łabiszewie stoi sklep- ruina. 
Zwrócił si� równie� o spowodowanie przejezdno�ci drogi do Krzynki poniewa� była tam 
wycinka drzew po której zostały hałdy ziemi. 
Wicewójt udzielił odpowiedzi, �e do Krzynki to ci�g drogi powiatowej i w tej sprawie Wójt 
wyst�pi do Zarz�du Dróg Powiatowych. 
Radny Piotr Paczesny stwierdził, �e jest du�o zada� do wykonania, ale i trudna sytuacja 
finansowa Gminy poniewa� bud�et Gminy przeinwestowano i w zwi�zku z tym zwraca si� z 
pytaniem, bo Wójt na jednej z sesji informował, �e zgłosił do Prokuratury o dochodzenie 
przekroczenia zadłu�enia Gminy i dlatego pyta jaka jest sytuacja w tym dochodzeniu i czy s� 
jakie� ustalenia w tym temacie, bo uwa�a �e za tak powa�ne naruszenia dyscypliny 
bud�etowej kto� powinien ponie�� konsekwencje. Nie kwestionuje inwestycji budowy 
Gimnazjum, bo nale�ało wybudowa�, tylko nie nale�ało budowa� z naruszeniem prawa. 
Nast�pnie p. Paczesny poruszył temat osiedla ul. Skarszewska – Wysoka, gdzie uwa�a, �e nie 
jest stabilizatorem Urz�d Wójta i jest zainteresowany jego aktualnym stanem prawnym, bo 
je�li wspólnota mieszkaniowa danego bloku i jej nieruchomo�� przylega do nowo utworzonej 
ulicy, to czy mieszka�cy tego bloku nie powinni by� powiadomieni, �e nale�� do tej nowej 
ulicy Spacerowej. Uwa�a równie�, �e je�eli jest wej�cie od tej ulicy, to blok powinien 
równie� nale�e� do tej ulicy. 
W ustawie samorz�dowej jest zapis, �e nazwy ulic i ustalanie ruchu na tych ulicach nale�� do 
zada� własnych Gminy i je�li chodzi o wykonanie zada�, to Wójt podlega Radzie Gminy i w 
zwi�zku z tym zwraca si� z pytaniem, czy Wójt przekroczył swoje kompetencje i czy np. na 
ustalenie ruchu na ulicach: Kowalska, Kamienna, Podgórna była uchwała Rady Gminy, bo 
je�li zrobiono to bez uchwały, to uwa�a, �e zrobiono to bezprawnie. Wobec tego p. Paczesny 
zwraca si� do Radcy Prawnego o udzielenie odpowiedzi, czy ma racj�, czy nie, czy 
organizacj� ruchu ustala Rada Gminy, czy Wójt Gminy. Radny Piotr Paczesny prosi o jasn� 
sytuacj� i nie interesuj�ce jest, by Wójt nie stwierdzał, �e postawił znak drogowy zgodnie z 
prawem ruchu drogowego, lecz interesuj�ce jest tylko to, kto jest władny do postawienia 
znaku drogowego.                 
Radca Prawny p. Beata Sadowska poinformowała, �e w sprawie pyta� udzieli odpowiedzi na 
nast�pnej sesji. 
Ponadto radny Piotr Paczesny nawi�zał do tematu o�wietlenia, którym miała si� zaj�� 
Komisja Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego i stwierdził, �e rozbudowuj� si� 
osiedla i mieszka�cy narzekaj� na brak o�wietlenia jak np. przy „radiostacji”. Radny udziela 
mieszka�com odpowiedzi, �e Wójt otrzymuje od Rady �rodki finansowe na realizacj� zada� i 
jako radny nie b�dzie zwracał si� z drobnymi sprawami, bo szkoda na to czasu. Wójt jest 
gospodarzem Gminy i to jest jego zadanie i razem z pracownikami Urz�du winien dostrzega� 
i realizowa� tematy wynikaj�ce z potrzeb mieszka�ców i nie tylko. 
Radny Sebastian Ma�li�ski zwrócił si� o zmobilizowanie wła�ciciela zabudowa� w 
Skarszewie Górnym do zabezpieczenia wal�cych si� zabudowa� gospodarczych, bo gro�� 
niebezpiecze�stwem, a szczególnie dla dzieci.    
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Wicewójt udzielił odpowiedzi, �e była tam skierowana i w zwi�zku z tym zostały wysłane 
dwa wnioski o zabezpieczenie zabudowa� przez wła�ciciela.   
Nast�pnie Sekretarz Gminy udzieliła odpowiedzi radnemu Piotrowi Paczesnemu na zadane 
pytanie w sprawie dochodzenia przekroczenia zadłu�enia Gminy, �e Wójt skierował 
doniesienie do Prokuratury zawiadamiaj�ce o prawdopodobnym popełnieniu przest�pstwa 
przez Zarz�d Gminy polegaj�cy na przekroczeniu swoich kompetencji w zwi�zku z ustaw� o 
zamówieniach publicznych. Prokuratura badaj�c t� spraw� w pierwszej wersji uchyliła 
post�powanie i na wskutek odwołania Wójta post�powanie zostało na nowo wszcz�te i temat 
jest w toku.  
Sekretarz Gminy poinformowała, �e na pozostałe pytania, które poruszał Radny, b�d� 
udzielone odpowiedzi na pi�mie. 
Ad.5. 
         Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej przedstawił protokół ze wspólnego posiedzenia 
Komisji w dniu 24 wrze�nia 2003r., którego tematem było zaopiniowanie projektów uchwał i 
sprawozdanie z działalno�ci O�rodka Pomocy Społecznej za I półrocze 2003 roku. 
Ad.6.a/ 
        Wiceprzewodnicz�cy Rady p. Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniego Programu Inwestycyjnego dla Gminy D�bnica Kaszubska. 
Przewodnicz�cy Komisji poinformowali, �e Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. W wyniku głosowania uchwała została 
podj�ta jednogło�nie ( 14 za). 
b/ 
       Wiceprzewodnicz�cy Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w bud�ecie 
gminy na 2003 rok. Przewodnicz�cy Komisji poinformowali, �e Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. W wyniku 
głosowania uchwała została podj�ta jednogło�nie ( 13 za). 
Ad.7. 
        Kierownik O�rodka Pomocy Społecznej p. Krystyna Szustak przedstawiła sprawozdanie 
z działalno�ci O�rodka za I półrocze 2003 roku. 
Do sprawozdania zgłoszono nast�puj�ce pytania: 
Radny Marian Adamowicz, czy �rodki finansowe OPS zabezpieczaj� ludzi najbardziej 
potrzebuj�cych.  
P. Szustak udzieliła odpowiedzi, ze potrzeby s� du�o wi�ksze i OPS realizuje tylko wydatki w 
wyj�tkowych sytuacjach, bo 1/3 mieszka�ców gminy, to petenci pomocy społecznej W 
innych działach te� brakuje �rodków jak np. na zasiłki celowe. S� natomiast zabezpieczone 
zadania obligatoryjne. Odno�nie do�ywiania, wszystkie dzieci które chc� by� do�ywiane, 
mog� z niego korzysta�. 
Ad.8. 
         Radna Urszula Frankowska zwróciła si� z pytaniem do p. Dyrektor Szkoły Podstawowej 
w D�bnicy Kaszubskiej, co si� dzieje je�eli dzieci nie maj� podr�czników do nauki. 
P. Dyrektor Szkoły Podstawowej udzieliła odpowiedzi, �e dzieci dziedzicz� podr�czniki i s� 
do korzystania, wypo�yczania i kserowania podr�czniki w bibliotece i na dzie� dzisiejszy nie 
ma informacji o braku  podr�czników. 
Odno�nie rodziny Tecław po po�arze w miesi�cu sierpniu była w tej rodzinie Dyrektor Szkoły 
i dzieci otrzymały doposa�enie. 
P. Szustak poinformowała, �e od razu po po�arze z Wójtem podj�li działania i rodzina 
otrzymała mieszkanie i wszystko co potrzeba do normalnego funkcjonowania. 
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Radny Zdzisław Botwinionek zwrócił si� w zwi�zku z planowanym remontem dróg o obj�cie 
remontem drogi Starnice – Skrzy�owanie, Dobieszewko, o uporz�dkowanie boiska w 
Borz�cinie i usuni�cie korzeni po wycince drzew przez Zakład Gospodarki Komunalnej. 
Zwrócił si� równie� z pytaniem, czy otrzyma płyty „jumbo” na drog� Starnice w stron� 
le�niczówki. 
Wicewójt udzielił odpowiedzi, �e jest okres pozyskiwania szlaki i w dalszym ci�gu b�dzie si� 
uzupełnia� drogi. Odno�nie boiska Rejon Dróg miał uzupełni� pobocze, ale tego nie zrobił. W 
sprawie korzeni drzew zlecono to skazanym do odpracowania godzin, ale  nie ma 
odpowiedniego sprz�tu, a piły nie zdaj� egzaminu i b�d� działania, by to przed zim� 
wykona�. 
Radny Piotr Paczesny potwierdził, �e pił� si� tego nie zrobi, a Wójt si� tego ch�tnie podj�ł i 
nie wiadomo czym si� kierował i na pocz�tku trzeba było si� nad tym zastanowi�, bo np. 
Rejon Dróg si� tego nie podejmuje. 
Wicewójt poinformował, �e Wójt podejmuj�c si� wycinki drzew miał na uwadze aspekt 
społeczny i drzewo jest rozliczone, wykorzystywane na opał dla ludzi b�d�cych w trudnej 
sytuacji i tak�e dla szkół, jest go du�o i mo�e go jeszcze przekaza�. 
Płyty „jumbo” s� zagospodarowywane na bie��co. Płyty miały by� zabrane od dzier�awcy 
dłu�nika z Jawor, ale obecnie prawny wła�ciciel wywi�zał si� z zobowi�za� i ich nie da. S� 
te� w Niepogl�dziu i Starnicach, ale nie ma mo�liwo�ci zabrania ich, bo Agencja nie mo�e na 
to wyrazi� zgody. Sekretarz Gminy wyja�niła p. Botwinionkowi, �e otrzymał tak� sam� 
odpowied� jak p. Tkaczyszyn, bo na wniosek o przedłu�enie kursu autobusu do Male�ca była 
negatywna odpowied� Dyrekcji PKS. 
Radna Urszula Frankowska zwróciła si� o informacj� z wyjazdu delegacji do Niemiec. 
Przewodnicz�ca Rady poinformowała, �e b�dzie Wójt i zdj�cia i wtenczas b�dzie spotkanie 
na ten temat. 
Radna Urszula R�czka zaproponowała, by si� zainteresowa� mieszkaniem po p. Pecynis w 
Kotowie, bo mieszka tam tylko kawaler i by mo�e przeznaczy� go dla jakiej� rodziny. 
Wicewójt poinformował, �e był tam na miejscu, ale ten kawaler jest najemc� i jest 
nieuchwytny, bo przebywa za granic�. Budynek wymaga bardzo du�ego remontu i s� 
nabywcy na kupno i jemu chce Wójt zaproponowa� co� innego. 
Radny Krzysztof Olech krytycznie odniósł si� do kontroli odbioru inwestycji na osiedlu 
„Połnoc”, gdzie zgłaszał i otrzymał odpowied� na brak pokryw i zabezpieczenia studzienek. 
Nast�pnie przy Gimnazjum s� dwa boiska i s� wyrzucane �mieci za płot – by to 
uporz�dkowa� i skrzywiony znak na ul. Skarszewskiej. Ponadto zwraca si� z pro�b�, by 
zapyta� Rejon Dróg ile jeszcze b�dzie istniał znak drogowy z ograniczeniem pr�dko�ci 
usytuowany w miejscu - pas startowy – Borz�cino.   
        W dalszej kolejno�ci Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej p. Piotr Paczesny przyst�pił 
do przedstawienia pisma Wójta Gminy odno�nie kontroli Komisji Rewizyjnej dotycz�cej 
„Akcji zima”. Poinformował, �e w protokole z kontroli Komisji zostały zawarte zalecenia. W 
pi�mie Wójt przyj�ł stanowisko obrony. Komisja uwa�a te�, �e je�eli zwraca si�, by 
pracownik merytoryczny był obecny w czasie kontroli, to nale�y powiadomi� Komisj�, �e w 
tych dniach nie mo�e by� obecny. Natomiast p. Łom�a poinformowała, �e nie była 
powiadomiona o terminie kontroli i Komisja stwierdza tylko fakty bez zło�liwo�ci. 
Radny Marian Adamowicz odnosz�c si� do pisma Wójta  zwrócił uwag�, �e odpowied�, �e 
dokumenty były dost�pne jest nieprawd�, bo p. Matyszewska nie miała i nie mogła 
przedstawi� wszystkich dokumentów. 
P. Paczesny stwierdził, �e najlepszym sposobem wyboru oferenta jest przetarg i uwa�a, �e 
Wójt winien powoła� komisj� i potem ustosunkowa� si� do jej wniosków.   
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Nast�pnie oferta, gdzie nie ma podpisu nie powinna by� przyj�ta i by z wyboru oferentów 
sporz�dza� protokół. 
Komisja zastała sytuacj� w czasie kontroli (maj – czerwiec), gdzie jeszcze nie była rozliczona 
akcja zima. 
Jedna z firm nie dostarczyła kart drogowych do faktury. 
Je�li jest pracownik merytoryczny, to jego podpis winien by� potwierdzeniem wykonanej 
pracy, a nie Dyrektora ZGK. 
Komisja miała te� w�tpliwo�ci, czy nie powinno by� ewidencji faktur, bo takiej nie było. 
Pan Knitter zło�ył najkorzystniejsz� ofert� i dlatego było pytanie Komisji, dlaczego nie 
przyj�to oferty. 
Rejony Dróg Publicznych prowadz� dzienniki pogody i dlaczego go nie mo�na prowadzi� w 
Gminie. 
Radny Marian Adamowicz poinformował, �e Komisja miała te� uwag� do potwierdzenia 
usługi przez m��a dla �ony i chodzi o to by kto� inny potwierdził usług�, np. z Rady 
Sołeckiej. 
Poza tym wol� Komisji te� jest, by od�nie�anie rozpoczyna� po opadach przed prac� 
autobusów i transportu.     
        Nast�pnie Skarbnik Gminy przedstawił uchwał� Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Gda�sku w sprawie sprawozdania Wójta Gminy z wykonania bud�etu gminy za I półrocze 
2003 r. Regionalna Izba Obrachunkowa przyj�ła sprawozdanie bez uwag. 
        Wicewójt nawi�zuj�c do protokołu z kontroli Komisji Rewizyjnej stwierdził, �e jest on 
wskazówk� dla Wójta i pozostawia go bez komentarza. Dodał tylko, �e Wójt obj�ł Urz�d 15 
listopada 2002 r., a 24 listopada ju� podpisał umowy. 
Ad.9. 
        Przewodnicz�ca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska dokonała zamkni�cia sesji Rady 
Gminy D�bnica Kaszubska. Obrady zako�czono o godz. 1410. 
 
Na tym protokół zako�czono. 
Protokołowała: G.Bałyk  


